
Ställningstagande i återremiss av arkitekturpriset.  

 

Juryn för byggnadsvårdspriset tog initiativ till revidering av stadgarna 2020. Bakgrunden till det 
handlar om att anpassa priset till en bredare och mer modern syn på priset, vilket är ett synsätt som 
bättre harmonierar med andra kommuner som uppdaterat riktlinjer för priset.  

Efter återremiss av ärendet från KSAU har juryn sammanträtt och beaktat punkterna enligt beslut. 
Nedan följer en summering av juryns ställningstaganden. 

Efter övervägande föreslås priset byta namn till arkitektur- och byggnadsvårdspriset. 

När det gäller antal pristagare är intentionen att det är en vinnare, ett objekt, per kategori. I 
undantagsfall kan juryn överväga fler pristagare. Det kan också uppstå en situation där färre eller 
inga pristagare utses, beroende på vilket underlag som kommer in under nomineringsförfarandet.  

Juryn kan äga rätten att utse ett hedersomnämnande. Efter övervägande föreslås dock inte att något 
hedersomnämnande skrivs in i stadgarna. Riskerna med oklarheter kring definition och hantering av 
omnämnandet bedöms överskugga de positiva effekter det skulle kunna innebära.  

Kommuner har olika nämnds- och förvaltningsorganisationer och lite olika inriktningar och innehåll i 
priset, varför en jämförelse med andra kommuner till del riskerar att bli något haltande. I jämförbara 
kommuner i länet ligger ansvaret för beslut om stadgar på KF- eller KS-nivå. Värnamo kommun har 
ersatt stadgar med riktlinjer för ett arkitekturpris som beslutas av Samhällsbyggnadsnämnden.  

För Vaggeryds kommun föreslås att stadgarna ersätts med riktlinjer samt att ansvaret för riktlinjerna 
ges till Miljö- och byggnämnden samt Kultur- och fritidsnämnden.  


